
Protokół Nr XLVII/2023 

z posiedzenia Rady Gminy Łączna 

 z dnia 21 lutego 2023r. 

 
Miejsce posiedzenia  –  sala konferencyjna Urzędu Gminy w Łącznej, Czerwona Górka 1 B 

Czas trwania obrad   –  godz. 14,00 – 15,15 

 

Ad.  1. 

Dnia 21 lutego 2023r. odbyło się XLVII-e w kadencji posiedzenie Rady Gminy Łączna.  

Obrady otworzyła i przewodniczyła im  Przewodnicząca Rady Gminy p. Monika Pająk. 

Przewodnicząca Rady powitała zaproszonych gości oraz przybyłych radnych. 

Wśród zaproszonych gości byli: 

- Wójt Gminy Łączna p. Romuald Kowaliński 

- Skarbnik Gminy Łączna p. Alicja Miernik 

- Zastępca Skarbnika Gminy p. Joanna Kopytek 

- Sekretarz Gminy Łączna p. Mirosław Kopytek 

- Radca Prawny Urzędu Gminy p. Wacław Iwanczatik 

- Kierownik Wydziału Technicznego Urzędu Gminy p. Krzysztof Pastuszka 

- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łącznej p. Monika Marcisz 

- Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Łącznej p. Beata Kołda 

- przedstawicielki Kasy Rolniczego Ubezpieczenia Społecznego oddział Kielce p. Natalia 

Januszkiewicz i p. Arleta Bracha 

- Skarbnik Miasta i Gminy Morawica p. Małgorzata Lisicka 

- sołtysi gminy 

- pracownicy Urzędu Gminy 

 

W momencie otwarcia posiedzenia na liście obecności podpisy złożyło 14 radnych, co 

stanowiło 93 % ustawowego składu Rady Gminy.  

Obrady były prawomocne.  

Listy obecności stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad.  2. 

Na sekretarza obrad Przewodnicząca Rady zaproponowała alfabetycznie z listy  

Radną Martę Siewierską, która wyraziła zgodę na pełnienie tej funkcji. 

 

Ad.  3. 

Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Przewodnicząca Rady – odczytała zaproponowany porządek obrad sesji i zapytała czy są 

wnioski do porządku obrad. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zgłosił wniosek o zdjęcie z porządku obrad punktu 5. 

Wystąpienie przedstawiciela Wojskowego Centrum Rekrutacji w Kielcach w celu 

zaprezentowania ochotniczych form służby wojskowej, z powodu nieobecności 

przedstawicieli. 

Innych wniosków nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady – poprosiła o przegłosowanie wniosku Wójta Gminy o zdjęcie                         

z porządku obrad punktu 5. Wystąpienie przedstawiciela Wojskowego Centrum Rekrutacji              

w Kielcach w celu zaprezentowania ochotniczych form służby wojskowej. 

Za – 14/14 obecnych radnych.  

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
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Przewodnicząca Rady poprosiła o przegłosowanie porządku obrad ze zmianami. 

Za – 14/14 obecnych radnych. 

Porządek obrad ze zmianami został przyjęty jednogłośnie i stał się obowiązujący: 

1. Powitanie i stwierdzenie kworum. 

2. Powołanie sekretarza obrad. 

3. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

4. Wystąpienie przedstawiciela Kasy Rolniczego Ubezpieczenia Społecznego oddział Kielce 

w celu przekazania informacji dot. bezpłatnej rehabilitacji dla emerytów. 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie między sesjami. 

6. Sprawozdanie z wykonania wniosków i uchwał Rady Gminy z poprzednich sesji. 

7. Przedstawienie wniosków z posiedzeń komisji w okresie między sesjami. 

8. Pytania, wnioski, interpelacje. 

9. Udzielenie odpowiedzi na zadane pytania. 

10. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmiany Uchwały Nr IV/16/2019 Rady Gminy Łączna z dnia 29 stycznia 2019r. w sprawie 

podwyższenia kryterium dochodowego w celu udzielenia wsparcia w ramach wieloletniego 

rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 

b) zmiany Uchwały Nr IV/17/2019 Rady Gminy Łączna z dnia 29 stycznia 2019r. w sprawie 

zasad zwrotu wydatków na świadczenia w formie posiłku, pomoc rzeczową w postaci 

produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem rządowym „Posiłek             

w szkole i w domu” na lata 2019-2023 

c) zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Łączna 

d) ustalenia górnych stawek opłat za odbiór odpadów komunalnych ponoszonych przez 

właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi na rzecz gminy oraz górnej stawki opłaty ponoszonej przez 

właścicieli nieruchomości za opróżnianie zbiorników bezodpływowych lub osadników                  

w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transport nieczystości ciekłych na 

terenie Gminy Łączna 

e) rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Łączna 

f) odwołania Skarbnika Gminy Łączna 

g) powołania Skarbnika Gminy Łączna 

11. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Gminy Łączna z dnia 1 lutego 2023r. 

12. Zakończenie obrad. 

 

Ad. 4. 

Wystąpienie przedstawiciela Kasy Rolniczego Ubezpieczenia Społecznego oddział Kielce             

w celu przekazania informacji dot. bezpłatnej rehabilitacji dla emerytów. 

Przedstawicielka KRUS p. Arleta Bracha – zabrała głos, dzisiaj chciałabym przybliżyć kilka 

informacji odnośnie rehabilitacji skierowanej do rolników jak i od stycznia do osób, które 

pobierają emeryturę rolniczą w KRUS. Jest to rehabilitacja wyjazdowa, która trwa 21 dni, 

organizowana jest w Centrach Rehabilitacji Rolników, które mają swoją siedzibę w: 

Iwoniczu-Zdroju, Horyńcu-Zdroju, Szklarskiej Porębie, Świnoujściu, Kołobrzegu i Jedlcu.  

Rehabilitacja jest dobrowolna i bezpłatna. Co zrobić żeby z niej skorzystać, osoba musi 

spełnić jeden z warunków: 

- musi podlegać ubezpieczeniu społecznemu rolników z mocy ustawy, 

- bądź też musi podlegać ubezpieczeniu wypadkowemu, chorobowemu i macierzyńskiemu 

nieprzerwanie przez okres 18 miesięcy przed złożeniem wniosku, 

- musi mieć ustalone prawo do okresowej renty rolniczej, 

- od 1 stycznia br. musi mieć ustalone prawo do pobierania emerytury rolniczej w KRUS. 
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Jeśli osoba spełni warunek wystarczy złożyć wniosek, wniosek jest do pobrania na stronie 

internetowej bądź w danej placówce. Wniosek wypełnia lekarz pierwszego kontaktu lub 

specjalista. Dodatkowo do wniosku osoba, która jest zainteresowana rehabilitacją powinna 

dołączyć podstawowe badania tj. morfologia, badanie moczu, OB, EKG i prześwietlenie 

klatki piersiowej. Osobiście lub za pośrednictwem poczty taki wniosek powinna złożyć do 

oddziału czy placówki terenowej. Wniosek po merytorycznym sprawdzeniu trafia do Lekarza 

Regionalnego Kasy, który kwalifikuje wniosek i osoba ma przydzielaną rehabilitację               

w określonym terminie. Rehabilitacja ma na celu przywrócenie sprawności do pracy                          

w gospodarstwie rolnym jak również poprawę stanu zdrowia. Kolejną zmianą jaka zaszła od      

1 stycznia br. są turnusy regeneracyjne skierowane do osób zajmujących się osobami 

niepełnosprawnymi. Rehabilitacja ta trwa 7 dni, jest to też wyjazdowa rehabilitacja                   

w Ośrodkach. W tym przypadku też trzeba złożyć wniosek i dostarczyć podstawowe badania. 

Mamy ze sobą wzór wniosku o rehabilitację i ulotki. Prosimy o rozpowszechnienie tych 

informacji w gminie, wśród mieszkańców. 

Radny Nyga – zapytał, czy na tą rehabilitację mogą jechać tylko osoby które są w KRUS, czy 

ci którzy są w ZUS również. 

Przedstawicielka KRUS p. Arleta Bracha – odpowiedziała, w przypadku emeryta jeśli osoba 

pobiera emeryturę w KRUS i ZUS też może skorzystać. Jeśli tylko w ZUS to nie.  

Radny Wykrota – zapytał, czy kontakt telefoniczny jest podany.  

Przedstawicielka KRUS p. Arleta Bracha – odpowiedziała, tak.  

Radny Litwiński – zapytał, czy są jakieś informacje do rozpropagowania na tablicach 

ogłoszeń dla mieszkańców. 

Przedstawicielka KRUS p. Arleta Bracha – odpowiedziała, na ten moment mamy wniosek              

i ulotki informacyjne, jeśli będzie potrzeba możemy dostarczyć plakaty informacyjne. 

Przewodnicząca Rady – zapytała, te informacje dotyczą rolników jak również domowników 

objętych ubezpieczeniem. 

Przedstawicielka KRUS p. Arleta Bracha – odpowiedziała, tak. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

Przedstawicielki Kasy Rolniczego Ubezpieczenia Społecznego opuściły salę obrad. 

 

Ad. 5 i 6. 

Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie między sesjami oraz sprawozdanie z wykonania 

wniosków i uchwał Rady Gminy z poprzednich sesji. 

Sprawozdanie od dnia 1 lutego 2023r. do dnia 21 lutego 2023r. przedstawił                          

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński.  Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu, i tak: 

I. Uczestniczyłem: 

6 lutego – w spotkaniu z wykonawcą i inspektorem nadzoru inwestycji „Modernizacja 

oczyszczalni ścieków w Kamionkach”, 

9 lutego – w spotkaniu z Prezesem PCC Sillicium p. Aleksandrem Wąsikiem, 

14 lutego – w spotkaniu z Wojewodą Świętokrzyskim w sprawie postępowania nadzorczego 

dot. uchwały Rady Gminy z dnia 12 stycznia br. w sprawie ponownego prowadzenia szkoły         

w Zaleziance, 

– w podsumowaniu audytu za 2022 rok, wydatkowania i rozliczania dotacji Gminy przez 

Stowarzyszenie Rozwoju Społecznego w Zaleziance, 

16 lutego – w spotkaniu z p. poseł A. Wojtyszek i Świętokrzyskim Kuratorem Oświaty                       

w Kielcach p. K. Mądzikiem oraz rodzicami w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły                          

w Zaleziance, 

 – z inspektorem nadzoru inwestycji „Modernizacja oczyszczalni ścieków w Kamionkach”, 

13 lutego – w posiedzeniu Komisji Gospodarczej Rady Gminy Łączna,  
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17 lutego – w spotkaniu ostatkowym z Klubem Seniora w Gminnej Bibliotece Publicznej      

w Łącznej, 

19 lutego – w spotkaniu z mieszkańcami Podzagnańszcza i Kamionek w sprawie 

projektowanej linii kanalizacyjnej,  

20 lutego – w posiedzeniu połączonych komisji Rady Gminy Łączna. 

  

II. Wydałem zarządzenia:  
w sprawie zmian w składzie Komisji Socjalnej Urzędu Gminy Łączna. 

 

Po raz trzeci został ogłoszony przetarg na uregulowanie gospodarki wodno-ściekowej                        

w gminie Łączna - etap I. Wpłynęła 1 oferta, na kwotę ponad 6 mln zł. Kwota którą mamy 

przygotowaną w budżecie na tą inwestycje wynosi 5 mln zł. 

 

W ogłoszonym przetargu na: Budowę instalacji elektroenergetycznej z wykorzystaniem 

źródeł alternatywnych w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Łącznej nie wpłynęły żadne 

oferty. 

 

W dniu 8 lutego Gmina złożyła 2 wnioski na dofinansowanie remontów dróg w ramach 

Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg Samorządowych: 

1. pierwszy wniosek dot.: Remontu drogi gminnej dz. nr 496, 389, obręb 0001                         

(droga przy cmentarzu) na kwotę 532 209,44 PLN, długość drogi 637 m. 

2. drugi wniosek dot: Remontu drogi gminnej dz. nr 2 obręb 0001  w gminie Łączna                    

(tzw. galerówka) na kwotę 263 414.96 PLN, długość drogi 303 m. Remont tej drogi jest 

niezbędny z uwagi na to, że droga stanowi pośrednie połączenie z Urzędem Gminy oraz 

wyjazd na drogę ekspresową S7 w kierunku Warszawy oraz Kielc. W trakcie planowanego 

remontu drogi powiatowej droga ta będzie alternatywnym objazdem do S7, Urzędu Gminy, 

szkoły, poczty, banku, przedszkola, cmentarza, kościoła. Powyższy remont jest zatem 

uzasadniony i wskazany.  

Dofinansowanie do remontów wynosić będzie 60 % kwoty zadania brutto. 

 

W dniu 24 stycznia br. Gmina głosiła otwarty konkurs ofert na realizację zadań 

Gminy z zakresu upowszechniania kultury fizycznej i sportu w 2023 roku. Środki 

przewidziane na realizację zadania - 60.000 zł. Do dnia 15 lutego 2023r. wpłynęły                      

2 oferty. Z uwagi na powyższe przyznałem dofinansowanie w wysokości 55.000,00 zł 

Uczniowsko – Ludowemu Klubowi Sportowemu Łączna oraz 5.000,00 zł Stowarzyszeniu             

FC Łączna. 

 

W dniu 31 stycznia 2023 r. Gmina złożyła wniosek pn. Odbiór, transport i utylizacja płyt 

cementowo-azbestowych w 2023 roku z budynków stanowiących własność osób fizycznych   

z terenu Gminy Łączna do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Kielcach. W dniu wczorajszym przyszła informacja z Funduszu, że                        

w związku z wyczerpaniem się środków nasz wniosek został rozpatrzony negatywnie. 

 

Do sprawozdania Wójt dodał: 

1/ WFOŚiGW w Kielcach informuje, że nabór wniosków w ramach Ogólnopolskiego 

Programu finansowania usuwania produktów zawierających azbest został zamknięty o godz. 

12,00 ze względu na osiągnięcie kwoty przeznaczonej na dofinansowanie zadań. Nasz 

wniosek wpłynął o godz. 11,30. Kwota przeznaczona na to zadanie: 3 mln zł ze środków 

WFOŚiGW w Kielcach i 3 mln zł ze środków NFOŚiGW w Warszawie. Okres 

kwalifikalności kosztów rozumiany jako data wystawienia faktury za odbieranie azbestu od 
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01.01.2023r. do 30.09.2023r.  Z tym, że zadanie nie może być zakończone przed terminem 

złożenia wniosku. Termin przyjmowania wniosków od godz. 7,30 w dniu 31 stycznia do                   

dnia 3 lutego 2023r. 

 

2/ Wpłynęło do mnie pismo podpisane przez Panią Sołtys z miejscowości Zaskale, pod 

którym znajduje się 50 podpisów mieszkańców Zaskala, pismo zaopatrzone jest w dwa 

zdjęcia opisujące sytuację tego co się dzieje na drodze powiatowej do Zaskala. Ta lista trafiła 

do Zarządu Dróg Powiatowych w Skarżysku-Kam. 

 

3/ Pismo od LOT „Góry Świętokrzyskie”. Gmina Łączna należy do Lokalnej Organizacji 

Turystycznej. Zarząd Stowarzyszenia zwraca się do nas jako do Członka z apelem aby wziąć 

udział w sprzątaniu świata. 

 

4/ Pismo kierowane do mnie przez Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Łącznej                  

z prośbą o akceptację przeprowadzenia remontu balkonu nad wejściem głównym do szkoły. 

W wyniku kontroli obiektu szkolnego przeprowadzonej w dn. 18 października 2022r. wydano 

zalecenie remontu balkonu, termin realizacji - rok. Oferty wysłano do kilku firm, 4 firmy 

przysłały oferty. Koszt najkorzystniejszych ofert:  

1/ Kompleksowe usługi remontowo budowlane Dariusz Dziób, Os. Marszałka Piłsudskiego, 

Suchedniów - kwota robocizny z materiałem 58 300 zł brutto,  

2/ M bud Zbigniew Odrzywolski, Występa 45 A - kwota robocizny z materiałem 36 900 zł 

brutto.  

Najkorzystniejsza oferta to kwota 36 900 zł brutto. Z analizy budżetu szkoły wynika że 

posiadane środki finansowe w minimalny sposób zabezpieczają wykonanie w/w remontu. 

 

Ad. 7. 

Przedstawienie wniosków z posiedzeń komisji w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej radny Sławomir Litwiński – 

poinformował, Komisja Finansowo-Gospodarcza obradowała 13.02.2023r. 

Tematyka posiedzenia: 

1. Omówienie pisma w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego pod kątem budowy farmy fotowoltaicznej. 

Wniosek za pozytywnym rozpatrzeniem - 6/6 członków komisji. 

2. Sprawy różne m.in. przedstawienie osi strategii ZGGŚ, w których można składać wnioski                

o dofinansowanie ze środków unijnych. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji radny Edward Chaba – poinformował,   

między sesjami nie odbyło się posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny Jacek Januchta – poinformował, między sesjami 

nie odbyło się żadne posiedzenie Komisji. 

Przewodnicząca Komisji Społecznej radna Marta Siewierska – poinformowała, między 

sesjami nie odbyło się posiedzenie Komisji Społecznej. 

 

Ad. 8 i 9. 

Pytania, wnioski, interpelacje oraz udzielenie odpowiedzi na zadane pytania. 

Przewodnicząca Rady – poinformowała, do Rady Gminy między sesjami wpłynęły 

następujące pisma: 03.02.2023r. Wojewoda Świętokrzyski, wszczęcie postępowania 

nadzorczego dotyczące uchwały Nr XLV/271/2023 Rady Gminy Łączna z dnia 12 stycznia 

2023r. w sprawie powrotnego przejęcia Szkoły Podstawowej w Zaleziance. Została wysłana 

odpowiedź z naszej strony. Natomiast kolejne pismo jakie do nas wpłynęło 17.02.2023r. 

Wojewoda Świętokrzyski, rozstrzygnięcie nadzorcze, nieważność w całości uchwały                      



6 
 

Nr XLV/271/2023 Rady Gminy Łączna z dnia 12 stycznia 2023r. w sprawie powrotnego 

przejęcia Szkoły Podstawowej w Zaleziance. Wczoraj to pismo było omawiane na Komisjach 

połączonych, uzasadnienie jest obszerne. Proszę Sekretarza jako autora tej uchwały o zabrane 

głosu. 

Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek – zabrał głos, udzieliliśmy wszystkich niezbędnych 

wyjaśnień do Wydziału Prawnego i Nadzoru Wojewody zgodnie z terminem. Uważam, że 

mamy szansę żeby w procesie odwoławczym udowodnić swoje racje, ponieważ już po paru 

dniach jestem w stanie stwierdzić że do końca nie jest tak jak w orzeczeniu Wojewody. Po to 

jest odwołanie żeby z tego skorzystać i swoich racji dochodzić przed Wojewódzkim Sądem 

Administracyjnym. 

Przewodnicząca Rady – poinformowała, kolejne pismo wpłynęło 16.02.2023r. PCC Silicium 

dot. podatku od nieruchomości na 2023r. Wczoraj to pismo zostało odczytane na komisjach 

połączonych, decyzja komisji była taka że nie będziemy robić wyjątków i nikomu obniżać 

podatków, bo nas na to nie stać. Ta decyzja była przegłosowana jednogłośnie.  

Radny Nyga – zwrócił się do Wójta Gminy, mieszkańcy drogi na Zajamniu prosili żeby 

zgłosić na sesji ten problem, droga jest popękana wszerz i wzdłuż w trzech miejscach boki są 

wyżej niż środek drogi i stoi tam woda. Na drogę w marcu kończy się 5 letni okres gwarancji. 

Proszę o interwencje żeby ta gwarancja nie przepadła. Druga sprawa, zgłaszałem tyle razy 

ubytek na drodze gminnej od Jęgrznej do szkoły do Gozdu. Ubytek jest coraz większy, 

wystarczy zasypać go suchym asfaltem i ubić. Jeśli Pana Wójta nie stać to ja kupię za 20 zł 

asfalt i zasypię. 

Radna Cieślik – zabrała głos, niejednokrotnie zwracałam się z prośbą aby zrobić coś                        

z wygonem od szkoły w Goździe w górę, jak idzie się do Zalezianki. Teraz woda nie wpływa 

na asfalt ale płynie na chodnik, przy przymrozkach zamarza, chodnik jest zamulony i ciężko 

jest przejść. To jest ciężka sytuacja, nie można było przejechać teraz nie można przejść. 

Druga sprawa, zgłaszałam do Kierownika Wydziału Technicznego ogromną wyrwę w 

asfalcie, która się powiększa i dojdzie do tego że ktoś urwie koło lub zawieszenie. Woda 

zaleje wyrwę, a pora jest taka że często pada deszcz i dojdzie do wypadku, proszę coś z tym 

zrobić. 

Radny Litwiński – zwrócił się do Wójta Gminy o interwencję w stronę powiatu żeby 

zareagowali na ogromną ilość ubytków w drogach powiatowych, które wyszły po zimie. Żeby 

powiat nie czekał do kwietnia, maja. Proszę o pomoc Kierownika Wydziału Technicznego 

jeżeli dysponujemy kruszywem na odcinku drogi Podłazie-Wiączka to żeby poprawić drogę, 

nasilenie ruchu jest znaczne, a teraz roztopy spowodowały że ludzie się zakopują. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zabrał głos w sprawie zawieszenia kursów Zagórze – 

Zaskale. Była interwencja mieszkanki Zaskala, która zebrała podpisy mieszkańców Zaskala 

którzy korzystają z linii komunikacyjnych firmy Darjan. Po analizie uznaliśmy, że 

przywrócimy kursowanie busów na tej linii w ilości 4 kursów. Zaproponowałem osobie, która 

z taką petycją występowała do Wojewody, Marszałka i wielu polityków, żeby mieszkańcy, 

którzy korzystają ustalili które godziny są dla nich najodpowiedniejsze tak aby 4 kursy                   

w ciągu dnia utrzymać. Taka decyzja poszła również do właściciela firmy Darjan i z tego co 

wiem ta linia busowa jest uruchomiona. Ta sama osoba zwróciła się do mnie z petycją żeby 

wprowadzić zniżki do przewozu. Byliśmy oskarżani o to, że jedynie gmina Łączna nie ma 

zniżek. Zrobiliśmy rozeznanie i okazuje się że wszystkie gminy, które współpracują z firmą 

Darjan tj. Masłów, Daleszyce, Bliżyn, Skarżysko Kościelne nie mają biletów ulgowych. 

Mamy dotację rządową do tych kursów w wysokości ponad 100 tys. zł na rok bieżący, resztę 

dopłaca gmina tj. 3 zł do wozokilometra. Co do zniżki sprawa ma dotyczyć młodzieży                        

i emerytów. Przekazałem informację osobie, że jakiekolwiek dotacje z budżetu muszą być 

zatwierdzone przez Radę Gminy i obiecałem że taką informację wszystkim radnym przekażę. 

Radny Nyga – zauważył, nie otrzymałem odpowiedzi na pytanie o drogę na Zajamnie. 
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Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – odpowiedział, zajmiemy się 

sprawą, musimy powołać Komisję, wezwać firmę i dokonamy przeglądu. 

Radny Wisowaty – zabrał głos, odnośnie informacji przekazanych przez przedstawicielki 

KRUS, chciałbym oprócz informacji na tablicach ogłoszeń żeby również na stronie urzędu 

gminy zamieścić informacje dla rolników, bo na pewno będą zainteresowane osoby. Budynek 

poczty jest ładnie zrobiony, przyjemnie jest spojrzeć ale z tyłu zostało co zostało. Mam 

nadzieję że teraz jak czuć wiosnę posprzątamy, wytniemy zakrzaczenie żeby rosła tam trawa                   

i dało się kosić. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – poinformował, teren za pocztą 

miał być zrobiony na jesieni ale niestety jest tam za mokro żeby wjechać sprzętem. Jak tylko 

warunki atmosferyczne na to pozwolą zostanie to wyrównane i uprzątnięte. 

Radny Nyga – zapytał, jednak mam kupić asfalt na ten ubytek w drodze i to zrobić.  

Sołtys Kamionek p. Joanna Flasińska – zgłosiła prośbę o interwencję w sprawie drogi                  

w Kamionkach – na krzyżówce od bloku w stronę Kamionek, urzędu gminy jest duży ubytek 

na drodze powiatowej, tj. na łączeniu dróg gminnej i powiatowej. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

 

Ad. 10 a) 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr IV/16/2019 Rady Gminy Łączna z dnia                

29 stycznia 2019r. w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego w celu udzielenia 

wsparcia w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 

2019-2023. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XLVII/277/2023 

Rady Gminy Łączna  z dn. 21 lutego 2023r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 14/14 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 10 b) 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr IV/17/2019 Rady Gminy Łączna z dnia                

29 stycznia 2019r. w sprawie zasad zwrotu wydatków na świadczenia w formie posiłku, 

pomoc rzeczową w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim 

programem rządowym „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XLVII/278/2023 

Rady Gminy Łączna  z dn. 21 lutego 2023r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 14/14 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. 10 c) 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości                                

i porządku na terenie Gminy Łączna. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XLVII/279/2023 

Rady Gminy Łączna  z dn. 21 lutego 2023r. 

została podjęta większością głosów (za – 13, wstrzymał się – 1/14 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 10 d) 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat za odbiór odpadów komunalnych 

ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy oraz górnej stawki opłaty 

ponoszonej przez właścicieli nieruchomości za opróżnianie zbiorników bezodpływowych lub 

osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transport nieczystości 

ciekłych na terenie Gminy Łączna. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XLVII/280/2023 

Rady Gminy Łączna  z dn. 21 lutego 2023r. 

została podjęta większością głosów (za – 13, wstrzymał się – 1/14 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 10 e) 

Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Łączna. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XLVII/281/2023 

Rady Gminy Łączna  z dn. 21 lutego 2023r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 14/14 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. 10 f) 

Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Łączna. 

Radny Wykrota – zapytał, czy Księgowa zastanowiła się nad emeryturą, może jeszcze 

przedłuży do końca kadencji. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zabrał głos, pytanie które padło z ust radnego z moich 

ust padało wielokrotnie. Pani Skarbnik Alicja Miernik była naszą Skarbniczką od tego 

samego momentu, w którym ja zaczynałem tutaj pracę jako Wójt Gminy Łączna. Chcę 

podziękować Pani Skarbnik i Bogu za to że miałem okazję i zaszczyt z takim człowiekiem 

pracować. Standardy, którymi Pani Skarbnik kierowała się w pracy i w jej relacjach między 

pracownikami, mną były na najwyższym poziomie kultury osobistej. Samorząd to jest ciało 

szczególne gdzie oczekiwania mieszkańców przerastają często możliwości gminy, a jeśli 

chodzi o stronę finansową to Skarbnik wie jak to wszystko jest trudne do pogodzenia żeby jak 

największa liczba mieszkańców gminy była zadowolona. Dziękuję Pani Skarbnik za te 

wszystkie dni i wspólne decyzje, osiągnięcia minionych lat, a jest ich bardzo dużo i jest czym 

się pochwalić. Życzę wielu radosnych chwil na zasłużonej emeryturze, dużo zdrowia                        

i spokoju. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XLVII/282/2023 

Rady Gminy Łączna  z dn. 21 lutego 2023r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 14/14 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady – zwróciła się do Skarbnik Alicji Miernik, chciałabym podziękować 

Pani Skarbnik za współpracę przez wszystkie lata, za mądrość, lojalność, zaufanie, za to że 

zawsze służyła nam Pani dobrą radą, pomocą niejednokrotnie w różnych kwestiach, za to że 

była Pani osobą oddaną dla pracy, myślę że wszyscy radni są tego zdania to nie tylko moje 

zdanie. Przede wszystkim była Pani dla nas ogromnym autorytetem, godnym naśladowania.        

Z bólem serca dziś byłam za, w 2006 roku, 17 lat temu to właśnie ja powoływałam Panią 

Skarbnik i dwóch radnych obecnych na Sali pan Wykrota i Pan Nyga, a dziś niestety przyszło 

mi Panią odwołać. Zrobiłam to z wielkim bólem serca natomiast cieszę się że Pani odchodzi 

na zasłużoną emeryturę i życzę samych cudownych, pięknych i radosnych chwil. Żeby wolne 

chwile przed Panią były wyjątkowe i to co sobie Pani zaplanowała żeby się zrealizowało. 

Była Pani dla nas olbrzymim autorytetem, nadal będzie i mam nadzieję że jak będziemy 

potrzebować wsparcia będzie Pani służyła swoją pomocą tak jak dotychczas. Dziękuję. 

Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik – zabrała głos, dziękuję za głosowanie, stwierdzam że 

warto było 17 lat pracować tak ciężko żeby usłyszeć tyle ciepłych słów. Przede wszystkim 

dziękuję Wójtowi Gminy, to on jako pierwszy mi zaufał, powołał mnie głosami radnych na 

Skarbnika. Dziękuję za te lata pracy, budżetów, wykonania budżetów, za dobre serce, za 

cierpliwość. Zawsze mogłam polegać na panu Wójcie. Dziękuję Radzie Gminy z Panią 

Przewodniczącą na czele za konstruktywne rozmowy, dyskusje, uchwalane i realizowane 

budżety. Dziękuję Dyrektorom szkół, Kierownikom jednostek organizacyjnych, sołtysom, 

pracownikom urzędu, a zwłaszcza moim pracownikom Wydziału Finansowego. Życzę 

wszystkim zdrowia i dalszym sukcesów w pracy. 
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Przewodnicząca Rady, Wiceprzewodniczący Rady podziękowali Pani Skarbnik Alicji Miernik  

i wręczyli kwiaty. Po czym do Pani Skarbnik z podziękowaniami i kwiatami podeszli: Wójt 

Gminy Łączna, przedstawicielki sołtysów gminy oraz Skarbnik Miasta i Gminy Morawica             

p. Małgorzata Lisicka. 

 

Ad. 10 g) 

Podjęcie uchwały w sprawie powołania Skarbnika Gminy Łączna. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zabrał głos, Pani Joanna Kopytek zaproponowana 

przeze mnie na to stanowisko jest wszystkim znana, ponieważ jest pracownikiem praktycznie 

od momentu powstania gminy. Wczoraj na połączonych komisjach w jednym z punktów 

pytaliście o różne aspekty tego mianowania, w wielu punktach odpowiedziałem dlaczego tego 

typu wybór. Dzisiaj do tego co powiedziałem mogę dodać kilka elementów, które z punktu 

widzenia funkcjonowania urzędu gminy, a przede wszystkim budżetu gminy są 

najważniejsze. Jest to stanowisko bardzo trudne dlatego, że obarczone obciążeniem 

psychologicznym. Kwestie zw. z tym co chcemy działać, jakie decyzje chcemy podejmować, 

za każdym razem za tymi decyzjami stoją pieniądze. To osoba skarbnika gminy jest osobą 

która wszystkie elementy układanki jest w stanie tak poukładać żeby lewa strona była równa 

prawej. To zadanie nie jest łatwe, jestem przekonany że Pani Joanna Kopytek jest w stanie nie 

tylko świetnie poprowadzić te sprawy ale zrobić to w taki sposób żeby efektem wspólnych 

działań było zadowolenie mieszkańców. Przed podjęciem tej decyzji wiele czasu straciłem na 

to żeby przeanalizować różne aspekty. Dzisiaj jestem przekonany, że jest to decyzja dobra nie 

tylko z punktu widzenia budżetu gminy ale z punktu realizacji zamierzeń które są zw.                       

z oczekiwaniami mieszkańców. Proszę Wysoką Radę o głosowanie za tą kandydaturą. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XLVII/283/2023 

Rady Gminy Łączna  z dn. 21 lutego 2023r. 

została podjęta większością głosów (za – 11, wstrzymało się – 3/14 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady  pogratulowała nowo powołanej pani Skarbnik.  

 

Przewodnicząca Rady, Wiceprzewodniczący Rady oraz Wójt Gminy pogratulowali nowo 

powołanej Pani Skarbnik p. Joannie Kopytek i wręczyli kwiaty. Po czym z gratulacjami 

podeszły: obecna Skarbnik Gminy Pani Alicja Miernik oraz Skarbnik Miasta i Gminy 

Morawica Pani Małgorzata Lisicka. 

 

Zastępca Skarbnika Gminy p. Joanna Kopytek – zabrała głos, chciałam podziękować za 

oddane głosy i obiecać że postaram się pracować najlepiej jak potrafię. Trudno będzie 

zastąpić takiego fachowca ale postaram się. Dziękuję bardzo, myślę że nasza współpraca 

będzie układała się pomyślnie. 
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Ad. 11. 

Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Gminy Łączna z dnia 1 lutego 2023r. 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie protokołu z dnia 1 lutego 2023r. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie. (za – 14/14 obecnych radnych).  

Wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 12. 

Zakończenie obrad. 

Przewodnicząca Rady  stwierdziła, że porządek obrad został wyczerpany, podziękowała 

wszystkim za udział i zamknęła XLVII–e posiedzenie Rady Gminy Łączna w kadencji                    

2018-2023. 

   Przewodnicząca Rady Gminy 

           Protokół sporządziła:         

           Magdalena Chmiela            Monika Pająk 
 


